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PROTOKÓŁ 2 /2015 

Z  ZEBRANIA  Z MIESZKAŃCAMI  

OSIEDLA  STAROMIEJSKIEGO   

07 GRUDNIA 2015 ROKU 

 

J. Piatrzak - przewodniczący Zarządu Osiedla Staromiejskiego kadencji 2010-2014 otworzył 

zebranie z mieszkańcami. W I terminie brak kworum. II termin zaplanowano o godzinie 17
15

. 

Stwierdzono kworum. 

- lista obecności załącznik nr 1   

 

Ponadto w zebraniu uczestniczyli: 

1. Teresa Substyk – burmistrz miasta i gminy 

2. Barbara Białkowska – z-ca burmistrza miasta i gminy 

3. Mariusz Zamorowski – przewodniczący RM 

4. Cezary Ball – dyrektor WUM 

5. Sebastian Wrycza – Kierownik Działu Wodociągów i Kanalizacji ZGK Sp. z o.o. 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – poinformowała, że w ramach budżetu miasta i gminy na 

2016 r. realizowane będą mniejsze projekty szczególnie te, które zgłoszone zostały do 

realizacji w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych.  

Inwestycje w 2015 r. i 2016 r.: 

W 2015 r. kończymy realizacje m.in.: 

- kończymy budowę Punktu Obsługi Pasażera wraz z przebudową peronów, ich zadaszeniem, 

w ramach projektu Szybkiej Kolei Metropolitalnej w bydgosko – toruńskim obszarze 

metropolitalnym BIT – CITY, winda spod tunelu, wyjście na peron wyspowy, w budynku 

POP będzie poczekalnia, kasy biletowe, toalety, stacja rowerowa, biletomaty (bilet 

metropolitarny). W ramach BiT – City zwiększona Gminie dofinansowanie do wysokości 

80% ogółem kosztów inwestycji, będziemy starać się o zwiększenie dofinansowania do 85%.  

- rekultywacja terenów przemysłowych po PP Nasycalnia Podkładów Kolejowych (16 ha 

terenów zostanie oczyszczona), w tym miejscu chcemy stworzyć strefę rekreacyjno – 

sportową (dofinansowanie w wysokości 85%), 

- budowa ul. 23 Stycznia – inwestycja w całości finansowana z budżetu Zarządu Dróg 

Wojewódzkich, 
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- rozbudowa Soleckiego Centrum Kultury – do wyposażenia pozostały siedziska oraz sprzęt 

nagłośnieniowy  w sali widowiskowej (Gmina złożyła wniosek o dofinansowanie 

wyposażenia do Ministerstwa Kultury), 

- zakończono budowę ul. Bojowników o Wolność i Demokrację – dofinansowane z UE  

w wysokości 50%., 

- zakończono budowę sieci szerokopasmowej, 

W budżecie na 2016 r. zaplanowano środki finansowe na opracowanie dokumentacji na 

wykonanie ul. Leśnej oraz przebudowę skrzyżowania ul. Ugory – Powstańców – Leśna (koszt 

budowy pokryje ZDW w Bydgoszczy). Będziemy również rozmawiać aby ZDW wykonał 

nowe chodniki w ul. Kościuszki.    

 

Barbara Białkowska Z-ca Burmistrza MiG – poinformowała, że opracowana została 

Strategia Rozwoju Bydgosko-Toruńskiego Obszaru Funkcjonalnego, która stanowi podstawę 

do ubiegania się o dofinansowanie projektów zgłoszonych w ramach ZIT czy z UE. Przyjęto 

harmonogram zadań realizowanych w roku 2016 i 2017 oraz opracowano kryteria ubiegania 

się o dofinansowanie (w wysokości od 60 do 75% całkowitych kosztów inwestycji).  

W 2016 r. czekamy na ogłoszenie konkursów w ramach ZIT m.in. na: 

- termomodernizację budynków użyteczności publicznej, 

- budowa ścieżek rowerowych, połączenie ze sobą już istniejących ścieżek, stacje rowerowe, 

- modernizacja dróg z projektu „Bezpieczna droga do szkoły”, 

- rewitalizacja Placu Jana Pawła I, rewitalizacja terenów zielonych na terenie miasta m.in.  

w miejscu po byłym ogródku jordanowskim, w pobliżu Muzeum Solca (konieczne jest 

opracowanie Gminnego Programu Rewitalizacji), 

- wymiana oświetlenia, 

- audyty energetyczne, 

- audyty oświetleniowe,  

- program ograniczania niskiej emisji. 

Dodała, że Gminny Program Rewitalizacji  zostanie poddany pod konsultacje społeczne.  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG - w rankingu najbardziej efektywnie zarządzanych gmin 

tygodnika „Wprost” nasze miasto znalazło się na 26 miejscu. Tak wysokie miejsce w ranking 

to przede wszystkim zasługa wszystkich mieszkańców.  

Dodała też, Solec Kujawski został Liderem Rozwoju Regionalnego 2015. 5 listopada podczas 

III Polskiego Kongresu Przedsiębiorczości w Łodzi, burmistrz odebrał tytuł i statuetkę dla 
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naszej gminy, przyznaną w ogólnopolskim programie prowadzonym przez Polską Agencję 

Przedsiębiorczości, "Forum Przedsiębiorczości" w Dzienniku Gazecie Prawnej i „Biznes 

Plus” w Gazecie Wyborczej.  

 

p. Knys – zgłosił wnioski dot.  

- naprawy ul. 22 lipca  

- częstszej kontroli policji samochodów o tonażu powyżej 50 ton poruszających się z dużą 

prędkością w ul. 22 lipca  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – zwrócimy się do policji o częstsze kontrole prędkości. 

Zwróciła uwagę, że ruch samochodów ciężarowych w ul. 22 lipca powinien ulec 

zmniejszeniu wraz z zakończeniem budowy Punktu Obsługi Pasażerów.  

Czekamy na ogłoszenie konkursu z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 

żeby uzyskać dofinansowanie na wyminę nawierzchni ul. 22 lipca oraz ul. Krótkiej.  

 

p. Żyndul – kiedy zostanie zagospodarowany teren usytuowany na rogu ul. Dworcowej  

i 29 Listopada ? 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – odpowiedziała, że teren ten zostanie 

zagospodarowany np. na parkingi przy okazji remontu w ul. 29 Listopada.  

 

K. Sobczak – zgłosiła pilną potrzebę oświetlenia ul. Średniej. 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – są nam znane miejsca wymagające doświetlenia, jednak 

brakuje środków finansowych w budżecie na ten cel. Podłączenie jednej lampy to koszt ok. 5 

tys. zł. Planujemy ogłosić przetarg na firmę, która wybuduje Gminie oświetlenie, a my z kolei 

będziemy spłacać tę inwestycję w ramach konserwacji.  

 

C. Ball – Dyrektor WUM – przy okazji realizacji nowych inwestycji będziemy starali się 

budować własne oświetlenie. Na terenie Gminy brakuje jeszcze 170 punktów.  

 

p. Kulina – zgłosił wnioski dot.: 

- samochodów poruszających się z dużą prędkością w ul. P. Skargi,  
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- odnowienia budynku znajdującego się w ul. 23 Stycznia (pomiędzy kwiaciarnią, a sklepem 

meblowym), 

- postawienia dodatkowych ławek w ul. Żwirki i Wigury, 

- głębokich dziur w ul. Ogrodowej zwłaszcza na wjeździe od ul. Bydgoskiej, 

 

C. Ball – Dyrektor WUM – co do ul Ogrodowej, to w miarę możliwości będziemy równać.  

 

- przeprawy promowej przez Wisłę i niskiego poziomu wody, zbyt niskiego, żeby prom mógł 

popłynąć,  

- do kogo należy niszczejący dom przy ul. 23 Stycznia 8 ? 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – budynek przy 23 Stycznia 8 należy do prywatnego 

właściciela podobnie jak budynek przy kwiaciarni.  

W sprawie promu odpowiedziała, że 11 grudnia br. odbędzie się spotkanie z projektantami 

budowy promu. Ponadto wiemy też, że Urząd Marszałkowski wystąpił do Sztabu 

Wojskowego żeby przyczółki, które są mogły być miejscem postoju promu. Najprędzej prom 

zostanie uruchomiony w 2017 r. lub w 2018 r.  

 

p. Nowakowska – zaapelowała do policji o częstsze kontrole samochodów parkujących przy 

przejściu dla pieszych przy ul. Boh. Września. 

  

Mieszkańcy bloku 2 i 4 przy Boh. Września proszą o postawienie słupków, które 

uniemożliwiłby parkowanie samochodów przy wjeździe. 

 

Dzielnicowy Komisariatu Policji M. Wesołowski – wszelkie tego typu zdarzenia należy 

zgłaszać bezpośrednio na policję.  

 

H. Sułkowska – prośba o utwardzenie kostką brukową dojazdu do bloku nr 4 przy ul. Boh. 

Wrześni. 

 

T. Marcysiak – zgłosił wnioski dot.: 

- postawienia lampy ulicznej na rogu ul. 22 lipca, a ul. P. Skargi, 

- postawienia ekranów dźwiękochłonnych wzdłuż torów kolejowych w ul. 22 lipca 
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- znaku STOP przy przejeździe kolejowym w ul. Parkowej (samochody gwałtownie hamują, 

blokowany jest ruch w ul. Parkowej), 

- braku zatoczek autobusowych m.in. w ul. Dworcowej, na ul. Toruńskiej 

- zanieczyszczania chodników psimi odchodami, gdzie należy wrzucać odchody po 

czworonogach ?  

- rozbudowy monitoringu w mieście, 

 

C. Ball – Dyrektor WUM – odpowiedział, że przy ul. Dworcowej przystanek autobusowy 

jest tymczasowy, właściwy z zatoczką autobusową powstanie przy POP. Zarząd Dróg 

Wojewódzkich nie wyrazi zgody na wykonanie zatoki autobusowej w ul. Toruńskiej przy 

Muzeum ponieważ droga w tym miejscu jest za wąska.  

Znak STOP przy przejeździe kolejowym przy ul. Parkowej musi zostać, ponieważ wg PKP 

jest to przejazd kolejowy i warunkiem podłączenia ul. Kujawskiej do ul. Parkowej było 

postawienie znaku STOP. 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – w sprawie ekranów dźwiękochłonnych  

w ul. 22 lipca odpowiedziała, że część mieszkańców była za ich postawieniem, a część nie. 

Rozważamy możliwość nasadzenia roślin zamiast postawienia ekranów, ale dopiero po 

zakończeniu budowy POP.    

Ponadto w sprawie psich odchodów Pani B. Białkowska poinformowała, że można je wrzucać 

do koszy ulicznych.  

 

Przewodniczący RM – M. Zamorowski – ekrany dźwiękochłonne na ten moment nie do 

końca teraz spełnią swoja rolę. Z jednej strony obecne pociągi jeżdżą cicho, a z drugiej strony 

gdyby były ekrany to dźwięk samochodów odbijałby się od tych ekranów i powodowały by 

hałas na ulicy. 

 

C. Ball – Dyrektor WUM – utwardzenie drogi dojazdowej pomiędzy blokami 2 i 4 przy ul. 

Boh. Września wymaga uzgodnień, słupków ustawić nie możemy bo musi być dojazd służb 

porządkowych do śmietników. Postawienie znaków zatrzymywania się i postoju też nie 

rozwiąże sytuacji, bo trzeba by było ustawić aż 16 znaków drogowych na każdym wjeździe 

do osiedla. 

Uzgodniono z Zarządcami Wspólnot Mieszkaniowych, że zostaną pomalowane koperty przy 

śmietniku, żeby samochody nie zagradzały wjazdu  
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Lokatorzy bloku Boh. Września 4 wystosowali  pismo o utwardzenie drogi dojazdowej. 

Gmina wcześniej utwardziła ten wjazd tłuczniem, który należałoby poprawić.  

 

p. Knys – w czerwcowym wydaniu „Wiadomości z Ratusza” podano do wiadomości, że ZGK 

porozumiał się z Chemwikiem, firmą która kupiła oczyszczalnię ścieków „Kapuściska”  

i 25 maja podpisał umowę na odbiór i oczyszczanie ścieków. Zakład będzie płacił za metr  

3 odprowadzanych ścieków 1,96 zł netto. Zgodnie z ostatnimi „Wiadomościami z Ratusza” 

od nowego roku będzie podwyżka i za wodę i ścieki mieszkańcy będą płacić prawie 11,00 zł. 

Zwracam się do przedstawicieli ZGK. Czy wiedzą, co znajduje się w stawce 11,00 zł.? Skąd 

bierze się ta różnica? I czy wiedzą panowie ile płaca mieszkańcy „Kapuścisk”? 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG - na początku roku ZGK płacił 1,18 zł za m
3
,od lutego 2,81 zł 

za m
3
. Spowodowało to znaczny wzrost wydatków po stronie ZGK. Za pierwsze 4 miesiące 

zakład zapłacił o 600 tys. zł więcej niż przewidywał plan, a łącznie do końca tego roku zakład 

wyda więcej na ścieki o 1,4 mln zł, czyli od każdego metra ścieków dopłaca 1,94 zł netto.  

Skąd zatem wzięła się ta różnica ? 

 

S. Wrycza – Kierownik Działu Wodociągów i Kanalizacji ZGK Sp, z o.o.  

Prawdą jest, że od 1 stycznia 2016r. mieszkańcy naszej gminy za wodę i ścieki będą płacić 

prawie 11,00 zł łącznie. W opacie za ścieki znajduję się: koszt oczyszczania ścieków na 

oczyszczalni, koszt eksploatacji sieci kanalizacji, koszt utrzymania pracowników, koszt 

prowadzenia 24 godzinnych dyżurów, koszt energii, koszt utrzymania przepompowni ścieków 

oraz nakłady na prowadzenie inwestycji. Przyjęta taryfa jest i tak niższa niż taryfa w innych 

gminach dostarczających ścieki do oczyszczalni ścieków „Kapuściska”. Wyższa taryfa jest w 

gminie Białe Błota, Osielsko, Bydgoszczy. Dodatkowo, w gminach tych mieszkańcy płacą 

również abonament za te usługi. ZGK wzorem lat ubiegłych nie wprowadza abonamentu. 

Mieszkańcy „Kapuścisk” i całej Bydgoszczy płacą w sumie więcej niż mieszkańcy naszej 

gminy.  

 

p. Knys – w 2016 r. będzie podwyżka taryf  ? 

 

S. Wrycza – Tak. Od 1 stycznia 2016r. będzie obowiązywać nowa taryfa dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. Stawki nowej taryfy 

przedstawiono w ostatnich „Wiadomościach z Ratusza”. 
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Mieszkanka – prośba o uporządkowanie dojścia do budynku przy ul.23 Stycznia 4. 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – sprawdzi jaka jest tam sytuacja, bo część terenu 

jest prywatna a część należy do Gminy. 

 

W. Łojewski – Czy prawdą jest, że od 1.01.2016 r. zostanie zlikwidowana Poradnia 

Diabetologiczna w spółce SOLMED ?  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – zapewniła, że Poradnia Diabetologiczna będzie nadal 

funkcjonowała, tylko z uwagi na fakt, że SOLMED jest spółką gminną, to Gmina ma prawo 

wskazać na co mają zostać przeznaczone środki finansowe dot. Poradni. Niebawem odbędzie 

się spotkanie z Radą Nadzorczą spółki, na którym chcemy zastanowić się na opieką 

medyczną w dni wolne i święta np. na 3 godziny w soboty.  

 

p. Florek – zgłosił wnioski dot. 

- złego stanu nawierzchni chodników w ul. Kościuszki, 

- zakazu poruszania się samochodów ciężarowych ul. Kościuszki i Żeglarską, 

- zatruwania powietrza dymem z piecy. 

 

C. Ball – Dyrektor WUM – odpowiedział, że żaden samochód powyżej 12 ton nie ma prawa 

wjechać do centrum miasta z wyjątkiem służb miejskich i zaopatrzenia.   

 

 Przewodniczący zebrania mieszkańców J. Pietrzak podziękował wszystkim i zamknął obrady 

o godzinie 19
30

.  

 

                                                             Przewodniczący Zarządu Osiedla Staromiejskiego  

                                                           Józef Pietrzak 

 

 

 

Protokołowała          

Katarzyna Ciudzińska            


